
Referat fra møde i Lokal uddannelsesudvalg  
for Smedeuddannelsen 

 

Deltagere: 

Kim Houborg 
Henrik Bladt 
Morten Lassen 
Flemming Valmont 
Finn Riisbøll 
HC Carstensen 
Martin Andresen 
   
EVU: 

Afbud:  
 
Mødedato: 11. marts 2024 kl. 14-16 
Mødelokale: Fr Petersen Smøl 1, 6310 Broager 

Vedr.: Møde i det lokale uddannelsesudvalg for smede-uddannelsen 

1) Referat fra sidste møde 
a) Godkendelse 

i) Godkendt 
b) Opfølgning på beslutninger 

 
2) Meddelelser/orientering 

a) Fra formand/næstformand 
i) Kort orientering fra Kim, som også bød velkommen og takker for at mødet kunne afholdes hos 

Morten i Smøl. 
b) Fra EVU 
c) Fra Elevrepræsentanten 

i) Ingen elev deltog, hvilket der er ønske om fremadrettet. 
d) Fra skolen 

i) Der er ansat ny Direktør pr. 1. februar, og der er ved at blive udarbejdet ny strategi, hvor EUC 
Syd fremadrettet skal være den naturlige samarbejdspartner blandt smedevirksomheder-
kommuner m.m. ift. uddannelse af smedeelever, men også i stigende grad indenfor 
efteruddannelsesområdet m.m. 

ii) Der er startet 11 nye elever på GF 2 smedeuddannelsen, hvilket ikke er tilfredsstillende for at 
kunne dækkede det behov og de udfordringer, der er hos virksomhederne samt samfundet 
generelt. 



iii) Energiteknisk afdeling er under etablering på afdelingen i Tønder, hvor også ventilationscentret 
forventes at stå færdigt i løbet af efteråret. EUC Syd ser et stort vækstpotentiale i afdelingen i 
Tønder, hvor også virksomhederne skal bakke op om det udbud, der etableres i et fællesskab 
og samarbejde med EUC Syd. 

 
3) Praktikpladser og aftaler 

a) Opgørelse over antal elever på Smede-grundforløb med og uden uddannelsesaftale 
i) Initiativer i forhold til elever der i uge 15 ikke har aftale 
ii) Initiativer i forhold til elever der i uge 20 ikke har aftale 

b) Statistik for hovedforløb 
i) Korte aftaler, kombinations- og restaftaler. 
ii) Status på initiativer som er følge af midler skolen har søgt i fagligt udvalg (3-parts midler) og på 

evt. AUB-ansøgninger 
c) Orientering fra Praktikcentret med statistik over VFU og delaftaler 
d) HC orienterede om status på uddannelsesaftaler, og der er pt ingen elever i SOP. 

 
4) Planlægning af undervisningen 

a) Udarbejdelse/revision af lokale undervisningsplaner 
i) Disse er ajourført og ligger tilgængelig via skolens hjemmeside. 

b) Status på udbud og gennemførelse af AMU 
 

5) Efteruddannelse 
a) Kursusplanlægning/udbud 
b) Antal gennemførte kurser ift. planlagte kurser i perioden 
c) Behovsvurdering – forslag eller ønsker til nye kurser 

 
6) Tiltag i lokalområdet 

a) Kampagner 
i) Herunder deltagelse i lokale uddannelse messer 

b) Information til virksomheder 
c) Åbent hus-arrangementer 

i) Der var Åben Hus i slutningen af januar med OK deltagelse.  
ii) Afdelingen deltager i div. arrangementer og job-karrieremesser. 

d) Morten viste rundt på fabrikken, hvilket var enormt spændende at se den teknologi, der arbejdes 
med samt at høre hele historien om virksomheden i Smøl, og de udfordringer og perspektiver der 
er. 

e) Stor tak til Morten for at være vært. 
 

7) Eventuelt 
a) Næste møde 

10. juni kl. 14, EUC Syd Tønder 


